

Title (en)

Shoe and method for making the same.

Title (de)

Oberschuh und Verfahren zu seiner Herstellung.

Title (fr)

Chaussure et son procédé de fabrication.

Publication

**EP 0331780 A1 19890913 (DE)**

Application

**EP 88103710 A 19880309**

Priority

EP 88103710 A 19880309

Abstract (en)

The subject of the invention is a shoe upper for shoes with cushion soles, consisting of a shaft (1) and, fastened to the shaft edges, an insole (2), as well as possibly a toe and/or heel reinforcement. To achieve improved strength of the glued connection of the cushion sole to the shoe upper, the shaft (1) has on its lower edge two flap-shaped projections (20, 21) and, in the region of the shaft toe, a lasting fold (9), there being provided in the insole (2) made of seamable flexible material two lateral cutouts (30, 31), the edges of which are stitched to those of the folded flap-shaped projections (20, 21). The front lasting fold (9) of the shaft (1) is wrapped around the toe region of the insole (2) and stuck to the latter. <IMAGE>

Abstract (de)

Gegenstand der Erfindung ist ein Oberschuh für Schuhe mit Polstersohlen, bestehend aus einem Schaft (1) und einer an den Schafträndern befestigten Brandsohle (2) sowie ggf. einer Spitzen- und/oder Fersenverstärkung. Zur Erzielung einer verbesserten Festigkeit der Klebeverbindung der Polstersohle am Oberschuh weist der Schaft (1) an seiner Unterkante zwei laschenförmige Ansätze (20, 21) und im Bereich der Schaftspitze einen Zwickeinschlag (9) auf, wobei in der Brandsohle (2) aus nahtfestem flexiblen Material zwei seitliche Ausschnitte (30, 31) vorgesehen sind, deren Ränder mit denen der eingeschlagenen laschenförmigen Ansätze (20, 21) vernäht sind. Der vordere Zwickeinschlag (9) des Schaftes (1) ist um den Spitzenbereich der Brandsohle (2) herumgeschlagen und an diese angeklebt.

IPC 1-7

**A43B 9/00**

IPC 8 full level

**A43B 9/00 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**A43B 9/00 (2013.01)**

Citation (search report)

- [Y] DE 8335447 U1 19840322
- [Y] DE 3434654 A1 19860403 - BRETSCHNEIDER WALTER
- [A] US 2414105 A 19470114 - KAMBORIAN JACOB S, et al
- [A] US 2360506 A 19441017 - MINER GEORGE A
- [A] EP 0076236 A1 19830406 - SCHERING PLOUGH CORP [US]
- [A] US 3230559 A 19660125 - SEYMOUR MAYER

Cited by

ITPD20090209A1; EP1025769A3; EP1457127A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0331780 A1 19890913; EP 0331780 B1 19920603; AT E76720 T1 19920615; DE 3871772 D1 19920709; DE 8815175 U1 19890406**

DOCDB simple family (application)

**EP 88103710 A 19880309; AT 88103710 T 19880309; DE 3871772 T 19880309; DE 8815175 U 19881206**